
Zápis z 237. zasedání Akademického senátu Slezské univerzity  
konaného dne 10. 6. 2014 v Opavě 

 

Přítomni:  Slováček, Sedlář, Vojtal, Bernatík, Kolibová, Curylo, Höflerová, Holzäpfl, 
Kamrádová, Skácelík, Oborná, Šperka, Burda, Franěk 

Omluveni:  Řihák, Čermák, Siostrzonek, Kuric, Pilát, Tomanová, Verner 

Neomluveni:  

Hosté:  Žáček, Kania, Sedláček 

 
 

PROGRAM: 
 

1. Legislativní záležitosti 

a. Studijní a zkušební řád pro studenty doktorských studijních programů Slezské 
univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik v Opavě 

2. Ekonomické záležitosti 

a. Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2014 

3. Studijní záležitosti 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2014/2015 

b. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

c. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 

4. Příprava volby kandidáta na rektora 

5. Různé 

 

 

 
Předseda AS SU Mgr. Slováček přivítal přítomné hosty a členy senátu. Prohlásil senát  
za usnášeníschopný. Seznámil senátory s programem jednání. Všichni senátoři s programem 
souhlasili.  
 

1. Legislativní záležitosti 
 

a. Studijní a zkušební řád pro studenty doktorských studijních programů Slezské 
univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik v Opavě 

 
Slováček: Požádal předsedu AS SU FVP o předložení materiálu. 
 
Sedláček:  Informoval, že tento dokument byl schválen na zasedání AS SU FVP 28. dubna 2014 
a přináší několik změn, které  bylo nutné vyřešit novým zpracováním Studijního a zkušebního 
řádu SU, FVP. Podnětem bylo aktuální znění Studijního a zkušebního řádu Slezské univerzity. 



Informoval o změnách - v čl. 4 o délce studia, zde je zavedena možnost pro dlouze studující 
studenty v prezenční formě přeřadit je do kombinované formy, v čl. 5 je vyjasněno, co oborová 
rada projednává a schvaluje, čl. 6 přeformulovává pojem školitele, v čl. 7 co se týče vyrozumění 
o termínu přijímacího řízení, je doplněna formulace. Čl. 9 výstižněji vymezuje podstatu studijních 
plánů, do čl. 10  je zařazena možnost přerušení studia v souvislosti s těhotenstvím či porodem,  
v čl. 12 byly upřesněny formulace pro ukončení studia. 
 
Diskuze: 
 
Slováček: Doplnil, že tento materiál byl připravován v konzultaci s právníkem a současně se 
k němu vyjadřoval předseda oborové rady DSP Moderní dějiny střední Evropy na FVP prof. 
PhDr. Mečislav Borák, CSc. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát  Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní a zkušební řád pro studenty 
doktorských studijních programů Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik 
   
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
  
 
2. Ekonomické záležitosti 
 

a. Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace součástem Slezské univerzity 
v Opavě pro rok 2014 
 

Slováček: Požádal rektora o představení materiálu. 
 
Rektor: Informoval, že se jedná o standardní bod a že není třeba komentáře. Požádal kvestora  
o zodpovězení případných dotazů. 
 
Kvestor: Doplnil, že tento materiál doplňuje původně schválený rozpis dotace součástem a jsou 
zde promítnuty finanční prostředky, které v průběhu kalendářního roku SU dostává a které 
rozepisujeme dále na součásti v rámci schválených pravidel. Jedná se většinou o peníze 
účelové, tzn., že je již předem stanoveno, kam budou poukázány. Průběžně dodatek informuje, 
jak dostáváme prostředky na vzdělávací činnost. Dále nám ministerstvo blokuje z celkového 
příspěvku 25 % pro případné možnosti převodu těchto peněz z neinvestičních na kapitálové.  
V bodě c) na str. 3 je těch 25 % uvolněno. Jsou zde také vidět prostředky, které jsou postupně 
uvolňovány na stipendia doktorandů, dále prostředky na vyúčtování např. vratka CEEPUS 
apod., fond vzdělávací politiky. Dále peníze, které jsme rozčlenili na podporu institucionálního 
plánu, dále prostředky na ubytovací stipendia, investiční prostředky v rámci grantové agentury 
apod. Informoval, že po prázdninách se předpokládá dodatek č. 2, kdy budou poukázány 
finanční prostředky na rozestavenou B14, znovu se uvolní peníze na doktorandy, jelikož tyto 
dostáváme kvartálně a dále možná peníze na evropské projekty. 
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát  Slezské univerzity v Opavě schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku  
a dotace součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 



 
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
 
 
3. Studijní záležitosti 

a. Studijní plány matematických oborů pro akademický rok 2014/2015 

b. Požadavky ke státním závěrečným zkouškám 

c. Požadavky k souborným zkouškám z matematiky 
 
Rektor: Požádal dr. Sedláře o představení materiálu. 
 
Sedlář: Informoval, že studijní plány jsou dány akreditací. Změnil se zde pouze počet kreditů. 
Materiály Požadavky ke státním závěrečným zkouškám a Požadavky k souborným zkouškám 
k matematiky není třeba komentovat. Tyto dokumenty se podávají ke schválení tomuto senátu, 
protože MÚ nemá vlastní akademický senát. 
 
Diskuze: 
 
Höflerová: Vznesla dotaz, jaký je důvod ke změně počtu kreditů? 
 
Sedlář: Konstatoval, že jde o vyváženost. 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát  Slezské univerzity v Opavě schvaluje Studijní plány matematických oborů 
pro akademický rok 2014/2015 
 
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát  Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky ke státním závěrečným 
zkouškám 
 
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
 
Návrh usnesení: 
Akademický senát  Slezské univerzity v Opavě schvaluje Požadavky k souborným zkouškám  
z matematiky 
 
Pro:         Proti:    Zdrželi se: 
14     0    0 
 
4. Příprava volby kandidáta na rektora 
 
Sedlář: Konstatoval, že všem senátorům byl zaslán harmonogram voleb vč. volebního řádu. 
Komise navrhla termín vyhlášení voleb dne 16. 6. 2014, přijímání návrhů na kandidáta do 24. 9. 
2014 do 11 hodin. Návrhy se budou podávat na jednotlivé podatelny jak v Karviné, tak v Opavě 



v zalepených obálkách s označením „volba rektora“. Rozlepeny budou 24. 9. Dne 25. 9. volební 
komise zveřejní návrhy kandidátů na úředních deskách a veřejných prostranstvích. Představení 
kandidátů bude v Opavě i v Karviné, samotná volba kandidáta na rektora se bude konat v týdnu 
od 13.10. – 1. kolo., pak bude následovat  2. kolo, třetí kolo bude v týdnu od 22. 10. – 29. 10. 
2014. Informoval, že návrh na rektora prostřednictvím MŠMT podá prezidentu republiky 
předseda AS SU.  
 
Rektor: Upozornil, aby byl zkontrolován termín „Ústřední podatelna“. Požádal, aby byl vytvořen 
vzor formuláře návrhu kandidáta na rektora, aby nebyly návrhy podávány v různých formách. 
 
Sedlář: Konstatoval, že komise zváží vytvoření vzoru tohoto dokumentu. 
 
Kolibová: Přivítala toto doporučení jako členka volební komise. 
 
Slováček: Požádal komisi, aby zkontrolovala termín „ústřední podatelna“ a také zvážila 
vyhotovení vzoru formuláře návrhu kandidáta na rektora. 
 
Všichni senátoři vyjádřili souhlas s navrženým Harmonogramem voleb kandidáta na rektora. 
 
 
5.Různé  
 
a) Slováček: Na workshopu dne 26. 5. 2014 zaznělo, že na současném stavu SU nesou určitý 
podíl senátoři, a to jak na úrovní fakultních senátů, tak na úrovni velkého senátu. Vzhledem 
k tomu, že tato naše zodpovědnost se nedá popřít, musíme ji vyvážit tím, že musíme být 
maximálně v našem rozhodování kompetentní. Jsme  jedna z mála univerzit, která nevyužívá 
velmi užitečného nástroje, jakým jsou senátní komise. Materiály jsou sice opatřeny komentáři, 
ale přesto jsou tyto materiály analyzovány dosti izolovaně a možnost diskuze se nabízí až na 
vlastním zasedání. Navrhl proto promyslet si otázku těchto komisí. Požádal senátory, aby tuto 
situaci promysleli a vytvořili si na toto názor a příště se k tomuto vyjádřili. 
 
Navrhl také neformální pracovní setkání v rámci workshopu mimo řádné zasedání, aby bylo 
možné se těmto otázkám důkladně a společně věnovat. Vedle senátních komisí také novelu 
vysokoškolského zákona.  Informoval, že vše konzultoval s předsedy obou komor AS SU dr. 
Siostrzonkem i s Ing. Řihákem.  
 
Diskuze: 
 
Franěk: Vznesl dotaz na termín konání tohoto workshopu. 
 
Slováček: Informoval, že budou navrženy dva termíny a všichni senátoři budou obesláni 
s dotazem, který z termínů více vyhovuje. 
 
Sedlář: Konstatoval, že není zastáncem takovýchto komisí. Když už sestavit komisi, tak 
účelovou, pro konkrétní materiál. 
 
Bernatík: Konstatoval, že vznik těchto komisí navrhoval již v lednu a zmínil také, že v AS SU 
OPF fungují tři komise, přičemž za posledních šest let má práce těchto komisí rostoucí tendenci. 
Požádal o stanovení termínu workshopu na září. 
  



Rektor: Konstatoval, že neví jak se osvědčily komise v senátu OPF a jak dlouho fungují, jelikož 
jeho kritika směřovala nejvíc na komise senátu OPF, která schválila minulému vedení téměř 
cokoli. 
 
Slováček: Konstatoval, že senátní komise chápe jako nástroj, který vnese do jednání senátu 
nový rozměr.   
 
 
Sedlář: Konstatoval, že dle jeho názoru si musí podklady přečíst každý senátor sám a  
odpovědnost, že zvednou ruku, je pouze za jejich osobu.  
 
Slováček: Konstatoval, že vše bude předmětem zmíněného workshopu, pokud bude nelezen 
společný termín. Informoval o záměru uskutečnit workshop mimo Opavu. 
 
b) 
Bernatík: Připomněl dotaz z minulého zasedání AS SU ohledně vzrůstu počtu zaměstnanců SU. 
 
Kvestor: Informoval, že výkazy budou rozeslány všem členům AS SU. 
 
  
Příští zasedání Akademického senátu se bude konat  23. 9. 2014 ve 13 hodin v Opavě. 
 
 
 
Zapsala:  
Zuzana Moravcová, 10. 6. 2014 
Za správnost:  
Mgr. Petr Slováček, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Slezská univerzita v Opavě 
Akademický senát 
 
 

U S N E S E N Í 
 

z 237. zasedání AS SU konaného dne 10. 6 2014  
 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Studijní a zkušební řád pro studenty 
doktorských studijních programů Slezské univerzity v Opavě, Fakulty veřejných politik v 
Opavě 

2. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Dodatek č. 1 k rozpisu příspěvku a dotace 
součástem Slezské univerzity v Opavě pro rok 2014 

3. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Studijní plány matematických oborů pro 
akademický rok 2014/2015 

4. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Požadavky ke státním závěrečným 
zkouškám 

5. Akademický senát Slezské univerzity schvaluje Požadavky k souborným zkouškám z 
matematiky 

 

 
 

Mgr. Petr Slováček, Ph.D. 
         předseda AS SU 


